



Кафедра русского языка гуманитарных факультетов

Рабочий телефон: (+99412) 510 36 14

e-mail: lala200774@mail.ru

Краткая биография

- ❖ 19 марта 1974 г. родилась в г.Баку.
- ❖ 1981-1991 – училась в школе №167 г. Баку
- ❖ 1992-1998 – училась в Бакинском Государственном Университете на филологическом факультете.
- ❖ Семейная, имеет 1 ребенка.

Ученое звание и ученая степень

С 2011г. диссертант кафедры русского языкознания.

Трудовая деятельность

- ❖ 1992-1998 – руководитель детской организации в школе №158.
- ❖ С 1998 г. по н.в. **старший лаборант** кафедры русского языка гуманитарных факультетов.

Преподаваемые дисциплины

- ❖ Русский язык (почасовые).

Область исследования

- ❖ Ономастика и лингвокультурология.

Участие в конференциях, курсах, тренингах

- ❖ 2009, Баку, Азербайджан. Материалы Международной научной конференции, посвященной 90-летию Бакинского государственного университета (Гуманитарные науки),
- ❖ 2010, Москва, Россия. IV Международный конгресс исследователей русского языка «Русский язык: исторические судьбы и современность».
- ❖ 2011, Баку, Азербайджан. Материалы республиканской научной конференции «Современная азербайджанская филология: поиски, проблемы, предпосылки», посвященная 100-летию Аббаса Заманова
- ❖ 2013. Баку, Азербайджан. Материалы Республиканской научно-теоретической конференции «Актуальные проблемы филологии», посвященной 90-летию со дня рождения Г.Алиева
- ❖ 2017, Пенза, Россия. World Science: problems and innovations XV Международная научно-практическая конференция.

Опубликованные работы

Статьи

- 2000. Василий Пушкин и его поэма «Опасный сосед» // журнал «Язык и литература», №4, с. 303-304
- ❖ 2001. Роль лабораторных работ при обучении студентов-иностранцев подготовительного факультета научному стилю речи на материале текстов по специальности, истории и географии. // журнал «Язык и литература», №2, с. 85-86
- ❖ 2005. Роль русскоязычной печати XX века в развитии литературно-культурных связей азербайджанского и русского народов. //« журнал «Язык и литература», №5, с. 74
- ❖ 2007. Изучение фразеологизмов в иностранной аудитории. журнал «Язык и литература», №4, с.

164-167

- ❖ 2008. Жесты и мимика как невербальные средства общения // журнал «Язык и литература», №3, с. 232-234
 - ❖ 2010. Мирза Казембек журнал «Язык и литература » , №2,с.186-189
 - ❖ 2012. Дронго – лингвокультурный образ «детектив». // журнал «Язык и литература», №4, с.128-131
 - ❖ 2014. О некоторых концептах в ономастиконе Ч.Абдуллаева // журнал «Язык и литература» №4, с.12-14
 - ❖ 2014. Ономастика в текстовом пространстве детективов Ч.Абдуллаев. Концептуальные проблемы литературы: художественная когнитивность. Тематический сборник. Выпуск 7. Ростов-на-Дону, с.79-84
 - ❖ 2017, Концепты «вера» и «душа» в детективных романах Ч.Абдуллаева. World Science: problems and innovations XV Международная научно-практическая конференция. Россия, г. Пенза .Сборник статей .
 - ❖ 2018. Об антропонимах в произведениях Чингиза Абдуллаева Научное издание «Язык и литература». Выпуск 21, том 4(193).Киев, Украина
 - ❖ 2018. Репрезентация концепта «детектив» на основе образа Дронго в романах Ч.Абдуллаева. журнал «Язык и литература», №3
-
-
-

BRIEF INFORMATION FORM

LALA OSMAN HUSEYNOVA

Senior Assistant



The Chair of Russian Language on Humanitarian Faculties

Office phone: (+99412) 510 36 14

Email: lala200774@mail.ru

PERSONAL INFORMATION

- ❖ March 19th, 1974 – was born in Baku
- ❖ 1981-1991 – studied at school No. 167 in Baku
- ❖ 1992-1998 – studied at the Baku State University in the Faculty of Philology.
- ❖ Married, has 1 child.

ACADEMIC DEGREES AND TITLES

- ❖ Since 2011 – author of dissertation of the Chair of Russian Linguistics.

WORK EXPERIENCE

- ❖ 1992-1998 – the Head of the Children's Organisation at the secondary school No.158.
- ❖ Since 1998 – the Senior Assistant of Chair of Russian for Humanitarian Faculties.

TEACHING SUBJECTS

- ❖ Russian (hourly-payment lecturer).

SCIENTIFIC INTERESTS

- ❖ Onomastics and Linguoculturology.

PARTICIPATION IN CONFERENCES, COURSES, TRAININGS

- ❖ 2009, Baku, Azerbaijan. Materials of the International Scientific Conference devoted to the 90th anniversary of the Baku State University.
- ❖ 2010, Moscow, Russia. «Russian: Historical Destinies and the Present», IV International Congress of Researchers of the Russian.
- ❖ 2011, Baku, Azerbaijan. Materials of Republican Scientific Conference «Modern Azerbaijani Philology: Searches, Problems, Preconditions», devoted to 100th anniversary of A.Zamanov.

- ❖ 2013. Baku, Azerbaijan. Materials of Republican Scientific-theoretical conference «Actual Problems of Philology», devoted to the 90th anniversary of H.Aliyev.
- ❖ 2017, Penza, Russia. World Science: Problems and Innovations XV International Scientific-practical Conference.

PUBLICATIONS

Articles

- ❖ 2000, Vasily Pushkin and its «Dangerous the Neighbour» poem. Journal «Language and the Literature», №4, pp. 303-304
- ❖ 2001, A role of laboratory works at training of students-foreigners of preparatory faculty to scientific style of speech on a material of texts on specialties, histories and geography. Journal «Language and the Literature», №2, pp. 85-86
- ❖ 2005, A role of the Russian-speaking press of the XX-th century in development of literary-cultural contact Azerbaijan and Russian people. Journal «Language and the Literature », №5, pp. 74
- ❖ 2007, Studying of phraseological units in a foreign audience. Journal «Language and the Literature», №4, pp. 164-167
- ❖ 2008, Gestures and a mimicry as nonverbal means of dialogue. Journal «Language and the Literature», №3, pp. 232-234
- ❖ 2010, Mirza Kazembek. Journal «Language and the Literature», №2, pp.186-189
- ❖ 2012, Drongo as a linguocultural image of "detective". Journal «Language and the Literature», №4, pp. 128-131
- ❖ 2014. About some concepts in Ch.Abdullayev onomasticon. Journal «Language and the Literature» №4, pp.12-14
- ❖ 2014. Onomastics in text space of detectives of Ch.Abdullayev. Conceptual problems of the literature: the belletristic cognitvity. The thematic papers collection. Release 7. Rostov-on-Don, pp.79-84
- ❖ 2017, Concepts "belief" and "soul" in Ch.Abdullayev's detective novels. World Science: Problems and Innovations. XV International scientifically-practical conference. Russia, Penza. Papers collection.
- ❖ 2018, About an antroponyms in Chingiz Abdullayev's literary products. «Language and the Literature». Release 21, volume 4 (193). Kiev, Ukraine.
- ❖ 2018, The "Detective" concept representation on the basis of a Drongo image in C.Abdullayev's novels. Journal «Language and the Literature», №3

“ _____ ” 20 _____

Signature: /

/ Huseynova L.O/

